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Vraag: Aantal aanvragen gevelbanken en picknicktafels en mogelijkheid tot 

uitbreiding met ‘gewone’ zitbanken. Evaluatie van dit project. 

 

1. Aantallen 

 

• Hoeveel van zulke aanvragen kwamen sinds de opstart van dit project binnen en hoeveel 

aanvragen werden er geweigerd/goedgekeurd. (Graag in een excel per jaar en per soort 

(gevelbank /picknicktafel weergeven.)?  

Gevelbanken 

Jaartal Aantal 

geplaatst 

Geweigerd of verwijderd 

2020 17 0 

2021 26 1 verwijderd  

2022 10 1 geweigerd  

2023 3 3 geweigerd  

2024 2 0 

TOTAAL  58 5 

 

Picknicktafels 

Jaartal Aantal 

geplaatst 

Geweigerd of verwijderd 

2020 8 1 verwijderd (wegens overlast) 

2021 33 1 verwijderd (wegens overlast) 

2022 12 2 geweigerd (wegens overlastgevoelige plaatsen) 

2023 6 0 

2024 3 0 

TOTAAL 62 4 

 

 

2. Vrijstaande banken 

 

• Kan er naast deze 2 formules overwogen worden om vrijstaande zitbanken te voorzien? 

Dit kan dan op plaatsen langsheen de waterkant en/of op vrijstaande stukken openbare 



grond geplaatst kunnen worden. Onder andere oudere mensen of minder mobiele 

mensen hebben vaak behoefte aan een korte rustpauze tijdens een kleine wandeling en 

hiervoor is een gewone bank ideaal en is een picknicktafel niet altijd nodig. Een gewone 

bank neemt alvast ook minder ruimte in beslag.  

 

De doelstelling van ons reglement is om ontmoeting en verbondenheid tussen 

(buurt)bewoners te stimuleren. Om dit te realiseren, voorzien we enkel zitbanken waarvoor 

een aanvraag gebeurt door drie verschillende buurtbewoners die optreden als peter en 

meter. Zij engageren zich om toezicht te houden op de bank en instaan voor klein 

onderhoud. Als we echter de garantie krijgen dat een picknickbank regelmatig wordt 

onderhouden en gecontroleerd, staan we hier wel degelijk voor open. Zo plaatsten we in 

2023 een picknicktafel aan de Dijle tussen Leest en Heffen. Een drietal buurtbewoners 

dienden toen samen een aanvraag in, de Vlaamse Waterweg gaf toestemming, en de 

buurtbewoners engageren zich sindsdien voor het onderhoud en de opvolging van de bank. 

Vrijstaande zitplaatsen, zoals de gewone zitbanken waarnaar wordt verwezen, valt onder 

een andere regeling. Het plaatsen van dergelijke banken is een opdracht van de Afdeling 

Infrastructuurprojecten – Openbaar domein. Zij zorgen regelmatig voor zitgelegenheden op 

het publieke domein, gericht op de algemene doelgroep. 

 

3. Evaluatie  

• Wordt dit project jaarlijks geëvalueerd en wat zijn de bevindingen? Zijn de bewoners 

tevreden?  

In 2024 werd een schriftelijk evaluatie (per mail) verstuurd naar alle aanvragers van 

de picknicktafels waaruit het veelal blijk dat de meesten zeer tevreden zijn met de 

picknicktafel. Voor de gevelbanken hebben we tot op heden nog geen evaluatie 

gemaakt, maar we zullen ook voor de gevelbanken een evaluatie uitvoeren. Dit zou 

ons waardevolle inzichten geven over de tevredenheid van de gebruikers en 

eventuele verbeterpunten. 

• Zijn er meldingen van overlast? En indien ja, wat wordt hieraan gedaan? Hoe wordt dit 

het vaakst gemeld?  

Meldingen van overlast zijn tot op heden vrij beperkt gebleven (zie overzicht hierboven). 

Om mogelijke overlast bij het plaatsen van gevelbanken en picknicktafels te voorkomen, 

is in het reglement (artikel 4) expliciet opgenomen dat buurtbewoners vooraf 

geïnformeerd moeten worden over de aanvraag en de voorziene locatie. Aanvragers 

moeten bovendien aantonen dat er draagvlak is binnen de buurt en dat buurtbewoners 

akkoord gaan met de aanvraag. 

Daarnaast worden de voorgestelde locaties vooraf gescreend door de dienst Preventie 

met oog op mogelijke overlastgevoeligheid. 

Indien er na plaatsing van een bank toch aanhoudende klachten zijn over overlast, kan – 

in overleg met de betrokken buurtbewoners – worden beslist om de bank opnieuw te 

verwijderen. Deze mogelijkheid biedt een bijkomende waarborg dat de leefbaarheid in 

de buurt voorop blijft staan. 

 
• Werken de bewoners/aanvragers blijvend mee om het aan het bankje of de picknicktafel 

netjes te houden. Of zijn het de Uitvoeringsdiensten die deze klus klaren op afroep?  

Het onderhoud is de verantwoordelijkheid van de meters of peters zoals opgenomen 

in het reglement nl. artikel 5 ‘ zorgen voor het onderhoud van de gevelbanken of 

picknicktafels en de omgeving proper houden’.  Indien echter de gevelbank of 

picknicktafel te hard beschadigd is, wordt deze ofwel verwijderd (indien nodig en 



haalbaar vervangen) of hersteld (gebeurt het vaakst) op vraag van team sociale 

cohesie.  

 
Mechelen, 14 april 2025 

 
Opdracht burgemeester 

van 02.12.2024, in toepassing 

 van artikel 280 decreet lokaal bestuur 

 
 

 

 

 
 

 
Gert Eeraerts Rina Rabau Nkandu  

algemeen directeur schepen  


